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Vyhodnotenie podnetov verejnosti k navrhovanému postupu:  „Rekonštrukcia centrálnej zóny – Malokarpatské námestie“  
 
V zmysle záverov z prezentácie pre verejnosť k navrhovanému postupu: „Rekonštrukcia centrálnej zóny – Malokarpatské námestie“, uskutočnenej dňa 16.08.2018 na 
základe uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava – Lamač č. 68/2018/VII zo dňa 26.06.2018, bola zriadená Odborná komisia na posúdenie podnetov 
verejnosti k navrhovanému postupu „Rekonštrukcia centrálnej zóny – Malokarpatské námestie“ (ďalej len „komisia“). 
 
Podnety verejnosti bolo možné zasielať prostredníctvom formulára zverejnenom na adrese webového sídla mestskej časti Bratislava – Lamač (resp. umiestneného 
v podateľni miestneho úradu mestskej časti), prípadne e-mailom v termíne do 30.08.2018. 
 
Termín zasadnutia komisie  
06.09.2018  
 
Členovia komisie 
Ing. arch. Mária Rajecká, Ing. Marek Poláš, Mgr. Tomáš Pénzeš, Mgr. arch. Martin Hraško, Mgr. Monika Dobrovodská, Ing. Ivan Tužinský, Ing. arch. Juraj Šimek,                         
prof. Ing. arch. Robert Špaček, CSc., Ing. arch. Marián Trcka, Ing. Lenka Ficeková, Mgr. Petronela Klačanská, PhD.   
Komisia na svojom zasadnutí dňa 06.09.2018 schválila vyhodnotenie pripomienok v znení uvedenom v texte nižšie a zároveň prijala súbor odporúčaní adresovaných 
vedeniu (štatutárnemu orgánu – starostovi) mestskej časti, ktoré majú byť zohľadnené pri rekonštrukcii Malokarpatského námestia v Lamači. 
 
Závery komisie 
Komisia odporúča: 

1. pokračovať v rekonštrukcii námestia etapovito; 
2. realizovať tvorbu zadania pre realizačný projekt hlavného zhromažďovacieho priestoru  v súčinnosti s autorizovaným krajinným architektom; 
3. spracovať architektonickú štúdiu: „Rekonštrukcia Malokarpatského námestia, revízia 4“ v súčinnosti s autorizovaným krajinným architektom; 
4. preveriť ekonomickú a technickú realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v priestore  dokončenej verejnej práce: „Rekonštrukcia centrálnej zóny Malokarpatské 

námestie, 1. etapa“ vo variantnom riešení jeho mobilného a stabilného usporiadania; 
5. preukázať v architektonickej štúdii: „Rekonštrukcia Malokarpatského námestia, revízia 4“ flexibilitu mobiliáru umožňujúceho transformovateľnosť námestia 

z pobytovej na zhromažďovaciu funkciu; 
6. prizvať odborne spôsobilú osobu v odbore vodohospodárstvo k tvorbe architektonickej štúdie: „Rekonštrukcia Malokarpatského námestia, revízia 4“ na preverenie 

možnosti zachytávania dažďovej vody zo spevnených plôch a striech okolitých budov do retenčných nádrží; 
7. preveriť možnosť kaskádovitej úpravy oporného múru v predpolí budovy ZŠ Malokarpatské nám. č. 1.     

 
Komisia súhlasí: 

- s vyhodnotením pripomienok uvedených v tabuľke nižšie v zmysle prijatých odporúčaní a zároveň odporúča upovedomiť o výsledku vyhodnotenia jednotlivé 
subjekty v termíne do 30 dní. 
 



2 
 

 
 

SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

1. E.H. 
 

E-mail zo dňa 30.08.2018 (p.č.6494/2018 zo dňa 30.08.2018)  
1. Na úvod vyjadrujem svoje presvedčenie, že Malokarpatské 

námestie má byť najmä priestorom na každodenné príjemné 
stretávanie všetkých obyvateľov, bez ohľadu na ich vek. Využitie 
námestia na umiestnenie stánkov a pódia počas napr. hodov by 
malo byť len príležitostné a teda sekundárne. 

Akceptuje sa. Základnou myšlienkou revitalizácie námestia 
bolo zachovanie identity a funkcie námestia 
a zároveň vytvorenie aktívneho priestoru na 
každodenné príjemné stretávanie všetkých 
obyvateľov,  bez ohľadu veku a to 
dosiahnutím multifunkčnosti priestorov. 
Napr. vodný prvok na hlavnom 
zhromažďovacom priestore robí z neho 
osviežujúcu plochu pre hry, ak je vodný prvok 
vypnutý stáva sa námestie kompaktným 
priestorom na zhromažďovanie 
a usporadúvanie rôznych podujatí. Stále 
exteriérové pódium ponúka priestor na 
formálne i neformálne stretávanie, na 
workshop,  i mimo organizovaných kultúrno-
spoločenských akcií. Umiestneným 
dostatočného počtu cyklostojanov sa stane i 
zdieľaným priestorom pre cyklistov na 
stretávanie, oddych, občerstvenie v dotyku s  
tvoriacou sa regionálnou cyklotrasou na ulici 
Podháj, (Rakúsko - cyklomost Slobody 
„Devínska Nová Ves – Schlosshof „- Bory - 
Dúbravka – cyklomost „Dúbravka-Lamač“ – 
Malé Karpaty). 

 

1. Požadujem zakomponovanie vodozádržných opatrení, ako aj adaptačných opatrení  na zmenu klímy vo fáze 1-3:  
1a vybudovanie podzemných retenčných nádrží na dažďovú vodu, 

ktorá bude zvedená zo striech okolitých budov a ďalej použitá na 
zavlažovanie zelene na námestí 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Preverenie možnosti zachytávania dažďovej 
vody zo spevnených plôch a striech okolitých 
budov do retenčných nádrží bude riešené 
v revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ . 

 

1b zhodnotenie stavu existujúcej vzrastlej zelene, jej zachovanie v 
plnej miere a jej postupná obmena (tam, kde je stav stromov 
nevyhovujúci) - vysádzať už vzrastlé, odolné stromy, 
uprednostnenie listnatých stromov, ktoré poskytnú dostatok 
tieňa a budú mať pozit. vplyv na mikroklímu 

Akceptuje sa. Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie vegetačných plôch 
v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom.  
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SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 
1c doplnenie trávnika v centr. zhromažďovacom priestore v mieste, 

kde sú v súčasnosti betónové štvorce 
Akceptuje sa 
čiastočne.  

Časť plochy bude zatrávnená a časť využitá 
pre fontánu s vodnou plochou. 

 

1d nenavyšovať podiel spevnených povrchov Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v architektonickej štúdii – revízia č.1. 

 

1e pri revitalizácii spevnených plôch uprednostniť povrchy 
priepustné pre dažďovú vodu, v svetlých farbách 

Akceptuje sa.   

1f doplnenie vzrastlej zelene do fázy 1 (skupinka stromov alebo alej 
stromov umiestnená vhodne v betónovej ploche), s možnosťou 
sedenia na lavičke v tieni  
Pozor! Plnohodnotný vzrastlý strom nemožno nahradiť stromom 
v kochlíku! 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Ekonomická a technická realizovateľnosť 
umiestnenia stromoradia v priestore  
dokončenej verejnej práce: „Rekonštrukcia 
centrálnej zóny Malokarpatské námestie, 1. 
etapa“ vo variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania bude preverená 
v rámci revízie 4  „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“.  

 

1g doplnenie vzrastlej zelene, ideálne stromoradia, popri 'Dome 
služieb' 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie vegetačných plôch 
v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom. 

 

2. Požadujem riešenie terénnych nerovností na všetkých 3 etážach, s nasledovnými zásadami:  
2a vytvorenie viacerých menších stupňov s možnosťou sedenia Akceptuje sa.   
2b čiastočne prekonanie nerovností aj vytvorením zatrávneného 

'svahu' - kombinácia a) a b) 
Akceptuje sa. Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 

komplexné riešenie vegetačných plôch 
v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom. 

 

2c zakomponovanie hracích prvkov pre deti do stupňovitého 
sedenia alebo svahu (pieskoviská, šmykľavky a pod.) 

Akceptuje sa. Herné prvky pre deti budú doplnené v rámci 
mobiliáru a budú umiestnené  v dolnej 
a strednej časti námestia tak, aby nenarúšali 
primárnu funkciu námestia. Pri návrhu 
herných prvkov bude využité i terénne 
prevýšenie jednotlivých úrovní námestia, 
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SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

najmä strednej časti, čo bude zohľadnené pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 

2d zakomponovanie zelene (kríky -napr. aj drobné jedlé kríky, 
okrasné trávy, kvety) do stupňovitého sedenia alebo svahu 

Akceptuje sa. Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie vegetačných plôch 
v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom. 

 

3. Vytvorenie stáleho plnohodnotného  pódia považujem vyslovene 
za nevhodné (pripúštam možnosť pódiovej plochy v úrovni 
terénu, resp. len mierne vyvýšená, z prírodného materiálu, ktorú 
je možné v prípade potreby doplniť prekrytím, mimo tento čas 
môže slúžiť napr. na sedenie) 

Berie sa 
vedomie. 

Podnet bude predmetom riešenia strednej 
časti námestia. 

 

4. Navrhujem rozšíriť doplnkové vybavenie: smetné koše, dostatok 
lavičiek, stojany na bicykle, verejné wc. 

Akceptuje sa. Mobiliár bude postupne dopĺňaný na 
zrekonštruované časti námestia. Verejné 
záchody budú riešené v rámci prestavby kina 
Lamač. 

 

2. M.F. E-mail zo dňa 27.8.2018 (p.č. 6439/2018 zo dňa 28.08.2018)  
1. zväčšiť zelené plochy o 20 percent oproti terajšiemu stavu. 

 
Akceptuje sa 
čiastočne. 

Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch.  

 

3. E.C. 
 
  

E-mail zo dňa 30.8.2018 (p.č. 6700/2018 zo dňa 06.09.2018)  
1. Celkovo z prvej vlny realizácie vnímam, že je priveľká časť hornej 

plochy námestia zabetónovaná (zóna pred kinom). Vnímate to 
tiež tak? Som preto rada, že sa v ďalších častiach počíta 
s ponechaním zelene.  

Berie sa na 
vedomie. 

Horná časť námestia bude doplnená 
mobiliárom (tieniace prvky s popínavými 
rastlinami, mobilná zeleň, hodiny, lavičky, 
smetné koše a pod.). 
V revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ 
bude preverená i ekonomická a technická 
realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v 
priestore  dokončenej verejnej práce: 
„Rekonštrukcia centrálnej zóny 
Malokarpatské námestie, 1. etapa“ vo 
variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania. 
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SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 
2. Trend v rekonštrukciách námestí zohľadňuje zmenu klímy 

a súčasné prehrievanie sa námestí. Preto navrhujem ponechať čo 
najväčšie množstvo zelenej plochy na zvyšných častiach námestia, 
ktoré sa ešte len plánujú rekonštruovať + doplniť námestie o nové 
zónové zelené/trávnaté zóny s kvetmi, kríkmi a stromami.  

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ v zmysle platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k rozšíreniu 
vegetačných plôch. 

 

3. Z dotazníkového prieskumu požiadaviek občanov vyplýva, že je 
potrebné vytvoriť aj priestor pre mládež - v danom návrhu však 
nevidím nič, čo by vyslovene slúžilo mladým (ak teda nemyslíme, 
že môžu využívať stojan na bicykle, kose a pod.)  

Akceptuje sa. Jednotlivé časti námestia budú doplnené 
o mobiliár vhodný aj pre mládež. 

 

Dotazníkový prieskum január 2014  
4. Výsledné umiestnenie potrieb a aktivít podľa požiadaviek 

obyvateľov 
1. miesto:  Zlepšenie možnosti trávenia voľného času mládeže. 
2. miesto:  Obmedzenie zahusťovania panelových sídlisk. 
3. miesto:  Úprava a revitalizácia verejných priestranstiev. 

• Aktivita opatrenia 6.2 Revitalizácia Malokarpatského 
námestia 

• Cieľ projektu: Rekonštrukcia súčasnej plochy na zámkovú 
dlažbu, nový mobiliár, nové osvetlenie a rozšírenie 
zelených plôch. 

• Finančné náklady: budú špecifikované po spracovaní 
projektovej dokumentácie. 

Berie sa na 
vedomie. 

  

MOJE NÁVRHY:  
 Rozdeliť námestie na zóny:  

1. Obchod a služby:  časť pri obchodoch, kaviarni a 
reštauráciách.  

2. Dynamická zóna – časť od reštaurácie Vŕšok, smerom 
k zdrav. Stredisku.  

3. Kultúrna zóna – časť pred zdravotným strediskom – kde sú 
položené dlaždice – pred sochou čítajúce dievča.  

4. Oddychová/relax/wifi zóna  

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Navrhnuté funkčné členenie námestia je 
navrhnuté pre rôzne cieľové skupiny 
s možnosťou multifunkčného využitia. 

 

1. Obchod/služby/stánky: Časť pre mobilné stánky by sa v prípade 
konania rôznych podujatí umiestňovala smerom od kvetinárstva 
popred školu až smerom k hlavnej ceste s využitím pevnej plochy 
pred a vedľa školy. Zároveň by bolo vhodné umiestniť stánky aj 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Umiestnenie mobilných stánkov je riešene 
v architektonickej štúdii, ktorá umožňuje 
variabilitu pri ich konkrétnom umiestnení 
v priestore v závislosti od konania rôznych 
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SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

pred miestny úrad, aby sa oživil aspoň v čase konania podujatí 
i tento priestor. Kým sa však nepridá i sem pohodlné posedenie, 
prípadne ho dať k dispozícií RC Obláčiku, alebo Carigu, či tvorivým 
dielňam (výroba šperkov, hrnčiarstvo, kováčstvo, čipkárstvo,..., 
bude tento priestor zostávať hluchým miestom). Prípadne by sa 
dal počas podujatí tento priestor využiť ako mobilná výstava – či 
už fotky z uplynulých podujatí, prípadne tematicky orientovaných 
výstav produktov, umeleckých diel a pod.) 

 
Zdroj: https://www.masvrsatec.sk/projekty/projekty-
spoluprace/zvyky-a-tradicie-na-oboch-stranach-hranice/ 

druhov podujatí. Priestranstvo pred 
miestnym úradom bude predmetom riešenia 
ďalších štúdií a projektov, ktoré budú riešiť 
plynulé prepojenie Malokarpatského 
námestia s Vrančovičovou ulicou 
a ich revitalizáciu. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.1 

2. Dynamická a herná zóna – v blízkosti obchodov, služieb a 
reštaurácií doplniť verejné stoličky so stolíkmi – jednotná farba 
vyjadrujúca verejný priestor. Pozdĺž trávnej plochy s borovicami 
a lavičkami. Herné prvky pod borovicami. 

  

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedené podnety budú primerane využité pri 
revitalizácií námestia. 

 
 
 
 
Obr.2 
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SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

 http://www.pariz-pre-
kazdeho.estranky.sk/clanky/neobvykle-male-poklady-
pariza/neobycajne-zelene-parizske-stolicky.html  
https://www.verimevzabavu.sk/lanove-prvky/lp-075/339  

Z viacročných pozorovaní pohybu ľudí na námestí vyplýva, že je 
potrebné doplniť tak miesta na sedenie a odloženie vecí ako 
i herné prvky, ktoré zabavia deti, kým dospelí sa chcú porozprávať. 
Seniori, ktorí využívali lavičky sa cítili sa byť súčasťou diania na 
námestí. Často sa zoznamovali s deťmi a rodinami, ktoré ich už 
časom poznali. Vznikali tak cenné prepojenia medzi generáciami.  
Využiť steny súčasných terás na osadenie lezeckej steny pre deti 
rôznej náročnosti. Využiť široké schodisko a časť z neho poskytnúť 
na šmýkaľku. Z časti od kina ku zdravotnému stredisku by sa časť 
schodiska dala využiť na kaskádovitú vodnú plochu využívajúcu 
vodu z hornej terasy.  

 

Obr.3 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.4 
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SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

 
Zdroj:   www.playservis.eu  ,  www.verimevzabavu.sk  

Doplniť zeleň od reštaurácie Vŕšok po zdravotné stredisko. 
Rozčleniť priestor zeleňou (kríky a kvety) a do jednotlivých zákutí 
napr. 5x5 m dať detské herné prvky. (jedno záuktie-detský 
kolotoč, druhé zákutie -hojdačka – hniezdo, ďalšie 3výškou 
rozdielne hrazdy, pohyblivý drevený chodník, kladina, ....)   
 

 
Kaskádovitá fontána s využitím schodov zakončená malým 
jazierkom. Schody je možné z časti zúžiť a vytvoriť kaskády. 
Kreslený obrázok jasnejšie zobrazuje predstavu – slúži ako 
ilustrácia, nie ako sa to má zrealizovať.  

Obr.5 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.6 
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SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

 
 

 
Zdroj, foto: https://technet.idnes.cz/tipy-pro-foceni-vody-fotografie-
voda-vit-kovalcik-fotograf-pom-
/tec_foto.aspx?c=A170811_142304_tec_foto_dvz  

http://www.scroller.info/fontany-s-vlastnymi-rukami/  

Obr.7 

3. RELAX/oddychová zóna – pred kinom – betónová plocha mimo 
rosiacich zón  
Tu navrhujem doplniť časť sedacie tuli-vaky, hojdačky pre 
dospelých, zmodernizovať výmenník na knihy – verejne dostupný 
s možnosťou sedenia a čítania kníh, hranie stolových hier, 
zabezpečiť wifi prístupné pre verejnosť. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedené podnety budú primerane využité pri 
revitalizácií námestia. 
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Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

 

 
Fotografie sú použité z: https://bratislava.dnes24.sk/galeria/v-starom-
meste-vyrastla-na-namesti-nevsedna-obyvacka-41792/fotografia-
9?articleId=181703 
Závesné hojdačky pod terasami bytového domu s Tescom. 

 
Zdroj:http://www.unimier.sk/zahradny-nabytok/hupacie-lehatko-
zavesne/      www.svetkresiel.sk  

Obr.8 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.9 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.10 
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SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 
4. Kultúrna zóna – amfiteáter - Zóna pred sochou čítajúceho 

dievčaťa – pred zdrav. strediskom. 
Urobiť pokládku drevenej podlahy slúžiacej ako pódium – položiť 
iba v časti, ktorá je v súčasnosti osadená dlaždicami) – sedenie 
smer do kopca – rozšíriť trávnu časť + osadiť trvalé drevené 
lavičky + ponechať možnosť doplniť tuli-vaky, deky a iné 
alternatívy sedenia.   V prípade potreby je táto dlaždicová časť 
bez stromov, preto je nad ňu najjednoduchšie postaviť altánok, 
ktorý pódium prekryje. 

  
                                                         

   
  

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedené podnety budú primerane využité pri 
revitalizácií námestia. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.11 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.12 
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Zdroj:http://slovenka.zenskyweb.sk/clanok/37340-v-bratislave-
pribudol-novy-priestor-parcik-svoradova 
https://www.dobrenoviny.sk/c/100346/parciku-svoradova-v-hlavnom-
meste-vdychli-novy-zivot-takto-vyzera-teraz  

 
Zdroj https://www.youtube.com/watch?v=8LfESX8HwXw  

Obr.13 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.14 

4. Ľ.M. List zo dňa 24.08.2018 (p.č. 6441/2018 zo dňa 28.08.2018)  
1. Vrchná časť námestia neprešla prakticky žiadnou veľkou zmenou. 

Ľudia očakávali zmenšenie neprirodzeného širokého schodiska 
nahradením zelene. Miesto zvlneného popraskaného asfaltu sa 
položila dlažba a pribudla hmlová fontána. V dlažbe mohli byť 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Horná časť námestia bude doplnená 
mobiliárom (tieniace prvky s popínavými 
rastlinami, mobilná zeleň, hodiny, lavičky, 
smetné koše a pod.). 
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voľné dlhé pásy, ktoré by sa zatrávnili, prípadne vysadili kvetmi. 
Nič zložité. Je to estetickejšie, ako celú plochu vydláždiť. Dá sa to 
stále urobiť. Biely pás od schodiska ku kinu je ideálny, aby po 
vybratí dlažby, sa toto miesto zatrávnilo. Ešte estetickejšie by 
bolo tento pás vysadiť drevinou. 

V revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ 
bude preverená i ekonomická a technická 
realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v 
priestore  dokončenej verejnej práce: 
„Rekonštrukcia centrálnej zóny 
Malokarpatské námestie, 1. etapa“ vo 
variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania. 

2. Súhlasím so stálym pódiom ľahkej konštrukcie k účelu podujatí 
a letného kina.  
Nesúhlasím však so zmenšovaním trávnatej plochy na úkor 
dlažby. Zelené plochy je potrebné ešte viac rozširovať. 

Berie sa na 
vedomie. 
Akceptuje sa 
čiastočne. 

 
 
V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ v zmysle platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k rozšíreniu 
vegetačných plôch. 

 

3. Na domovej schôdzi sme odsúhlasili, že si neprajeme, aby 
reštaurácia 3 využívala priestor pred reštauráciou (u kina) pre 
zákazníkov. V akom je to stave? Kto hlasnejšie rozpráva, počuť 
každé slovo. Aby človek nepočúval všetky tie vulgárne nadávky 
zákazníkov pred reštauráciou musia sa na byte zatvárať okná. 
Zákazníci majú dostatočne veľký priestor pre stolovanie 
v záhradnej časti reštaurácie. 

Berie sa 
na vedomie. 

Pripomienka súvisí s úpravou nájomných 
vzťahov v dotknutom území a je v riešení 
príslušných útvarov MÚ MČ. 
Je v záujme MČ vhodným spôsobom skĺbiť 
prevádzky poskytovateľov služieb na námestí 
s právom na pokojne bývanie obyvateľov 
mestskej časti. 
Vonkajšie sedenie jednotlivých prevádzok na 
námestí je  ideálnym spôsobom pre 
posilnenie života na námestí. 

 

4. K projektu námestia je samozrejmá potreba projekcie detského 
ihriska. Preliezky, pieskovisko, šmykľavka... 

Akceptuje sa. Herné prvky pre deti budú doplnené v rámci 
mobiliáru a budú umiestnené  v dolnej 
a strednej časti námestia tak, aby nenarúšali 
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primárnu funkciu námestia. Pri návrhu 
herných prvkov bude využité i terénne 
prevýšenie jednotlivých úrovní námestia, 
najmä strednej časti, čo bude zohľadnené pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 

5. J.M. List zo dňa 22.08.2018 ( súčasť p.č. 6441/2018 zo dňa 28.08.2018)  
1. Plocha námestia má zbytočne veľkú plochu dlažby. Veľmi chýbajú 

zelené zatrávnené plochy. Potrebu zelene nemôžu vykryť dreviny 
v nádobách. Vzhľadom na vysoké letné teploty by nádoby veľmi 
presychali. Zväčšiť plochu zelene je možné zmenšením šírky 
schodísk (od kina i od TESCO).  

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ v zmysle platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k rozšíreniu 
vegetačných plôch. 

 

2. Je možné uvažovať o výstavbe pergól s ovíjavými drevinami 
a lavičkami. 

Akceptuje sa. Jednotlivé časti námestia budú doplnené 
o mobiliár s tieniacimi prvkami s popínavými 
rastlinami. 

 

6. Ľ.DŽ. List zo dňa 30.09.2018 (p.č. 6497/2018 zo dňa 30.08.2018)  
1. Uverejniť podrobný, položkový rozpočet s výkazom/vyčíslením, 

doposiaľ už vynaložených finančných prostriedkov, poťažne 
výkaz výmer všetkých výkonov na uvedenú akciu. 

Akceptuje sa. Položkový rozpočet stavby je spolu so 
zmluvou o dielo zverejnený na adrese 
webového sídla mestskej časti. 

 

2. Vykonať nezávislý stavebno-technický, ako i finančný audit, 
akreditovaným, vierohodným subjektom na efektívnosť 
/primeranosť/ hospodárnosť dosiaľ vynaložených finančných 
prostriedkov na uvedenú akciu. 

Neakceptuje sa. Mestská časť Lamač postupuje pri 
zabezpečovaní rekonštrukcie 
Malokarpatského námestia v zmysle platných 
strategických dokumentov právnych 
predpisov a plánu verejných obstarávaní 
investičných akcií, ktorý je plánovaný v rámci 
predpokladaného plnenia príjmovej zložky  
rozpočtu mestskej časti Bratislava- Lamač.  
 
 
 
 
 
 
 
 

 

3. Vykonať nezávislý audit na efektívnosť/primeranosť plánovaných 
finančných prostriedkov na uvedenú akciu.. 

Neakceptuje sa. 

4. Pozastaviť všetky ďalšie práce a ich financovanie do ukončenia 
všetkých príslušných, kontrolných konaní 

Neakceptuje sa. 

5. Požiadať Najvyšší kontrolný úrad SR o vykonanie príslušnej 
kontroly 

Neakceptuje sa. 

6. Podať trestné oznámenie na neznámeho páchateľa pre 
podozrenie z t.č. nepriamej korupcie, porušovania povinností pri 
správe cudzieho majetku, zneužívanie právomoci verejného 
činiteľa, poťažne ďalších zistených/ustálených t.č. 

Neakceptuje sa. 



15 
 

 
 

SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

7. M.K List zo dňa 30.08 2018 (p.č.6498/2018 zo dňa 30.08.2018)  
1. Riešenie námestia pre každodenný život, nie primárne pre 

masové akcie 
Akceptuje sa. Námestie v navrhovanom prevedení ponúka 

variabilné využitie. Základnou myšlienkou 
revitalizácie námestia bolo zachovanie 
identity a funkcie námestia a zároveň 
vytvorenie aktívneho priestoru na 
každodenné príjemné stretávanie všetkých 
obyvateľov,  bez ohľadu veku a to 
dosiahnutím multifunkčnosti priestorov. 
Napr. vodný prvok na hlavnom 
zhromažďovacom priestore robí z neho 
osviežujúcu plochu pre hry, ak je vodný prvok 
vypnutý stáva sa námestie kompaktným 
priestorom na zhromažďovanie 
a usporadúvanie rôznych podujatí. Stále 
exteriérové pódium ponúka priestor na 
formálne i neformálne stretávanie, na 
workshop i mimo organizovaných kultúrno-
spoločenských akcií. Umiestneným 
dostatočného počtu cyklostojanov sa stane i 
zdieľaným priestorom pre cyklistov na 
stretávanie, oddych, občerstvenie v dotyku s  
tvoriacou sa regionálnou cyklotrasou na ulici 
Podháj, (Rakúsko - cyklomost Slobody 
„Devínska Nová Ves – Schlosshof „- Bory - 
Dúbravka – cyklomost „Dúbravka-Lamač“ – 
Malé Karpaty). 

 

2. Zachovanie alebo rozšírenie zelených plôch Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v a architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
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hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch. 

3. Oživenie hornej časti námestia (I.fáza) prvkami zelene. Akceptuje sa. Horná časť námestia bude doplnená 
mobiliárom (tieniace prvky s popínavými 
rastlinami, mobilná zeleň, hodiny, lavičky, 
smetné koše a pod.). 
V revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ 
bude preverená i ekonomická a technická 
realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v 
priestore  dokončenej verejnej práce: 
„Rekonštrukcia centrálnej zóny 
Malokarpatské námestie, 1. etapa“ vo 
variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania. 

 

4.  Bezpečnosť (zábradlia na vysoké múry) Akceptuje sa 
čiastočne. 

Rekonštrukciou budú vysoké oporné múry 
upravené terasovito. 

 

8. P.L. 
 

E-mail zo dňa 29.8.2018 (p.č.6499 zo dňa 30.08.2018)  
1. v prvom rade mi dovoľte povedať, že projekt rekonštrukcie 

námestia podporujem a jeho návrh sa mi páči. Oceňujem tiež 
možnosť diskusie a záujem miestneho úradu počúvať ju, čo  nie 
je vždy jednoduché. Dávam na zváženie ešte dve pripomienky: 

Berie sa na 
vedomie. 

  

2. Rampy pre kočíky navrhujem zachovať na každom schodisku, 
teda aj na oboch schodiskách pri zdravotnom stredisku (smerom 
ku škole aj smerom ku kinu). Zároveň navrhujem rozšírenia 
týchto rámp. V prvej fáze rekonštrukcie sa už rozšírila rampa v 
najvyššej časti námestia a je omnoho pohodlnejšia na 
používanie. Myslím, že sa aj zmiernil jej sklon, čo tiež prospelo. 
Ak je to možné, navrhujem podobný sklon aj na schodiskách pri 
zdravotnom stredisku. Myslím, že aspoň na schodisku smerom ku 
škole by sa sklon dal zmierniť. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Spracovaná architektonická štúdia rieši 
bezbariérové riešenia všetkých funkčných 
plôch námestia. 

 

3. Aj keď o pódiu sa stále ešte diskutuje, treba počítať aj so 
zvukárskym stánkom oproti pódiu. Medzi pódiom a stánkom 
musí viesť tzv. multikábel. Aby sa nemusel viesť po povrchu a aby 
sa oň nezakopávalo, zvykne sa pod dlažbu zakopať rúra na 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 
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vedenie kábla. Cez rúru sa kábel preťahuje pomocou mäkkého 
drôtu. Rúra musí mať dostatočný priemer, aby sa kábel dal 
pritiahnuť aj cez jej podzemné kolená (cca 15-20 cm). 

9. M.M. E-mail zo dňa 28.08.2018 (p.č.6492/2018 zo dňa 30.08.2018)  
1. za v súčasnosti neakceptovateľný pokladám priebeh celého 

procesu  - úplne absentovalo zapájanie verejnosti, zisťovanie 
potrieb užívateľov verejného priestoru, zostavenie kompetentnej 
odbornej poroty a následná transparentná architektonická súťaž. 
Ideálne by bolo proces zastaviť a pokračovať tak, ako sa na rok 
2018 patri. 

Neakceptuje sa. Mestská časť Lamač postupuje pri 
zabezpečovaní rekonštrukcie 
Malokarpatského námestia v zmysle platných 
strategických dokumentov právnych 
predpisov a plánu verejných obstarávaní 
investičných akcií, ktorý je plánovaný v rámci 
predpokladaného plnenia príjmovej zložky  
rozpočtu mestskej časti Bratislava- Lamač.  
Hlavným strategickým dokumentov je 
„Územný plán zóny Bratislava, Lamač – 
Malokarpatské námestie“ august 2014, ktorý 
ustanovuje zásady a regulatívy 
podrobnejšieho priestorového usporiadania 
a funkčného využívania pozemkov, stavieb 
a verejného dopravného a technického 
vybavenia územia. Z tohto strategického 
dokumentu vychádzala aj „Architektonická 
štúdia rekonštrukcie Malokarpatského 
námestia – Lamač“, ktorá bola spracovávaná 
a prerokúvaná na odborných komisiách 
a prešla úpravami a revíziami na základe 
pripomienok odbornej verejnosti. V komisii 
výstavby, územného rozvoja a regionálnej 
politiky boli navrhované zámery 
rekonštrukcie námestia prerokované 
v rokoch 2016 – 2018 až 16 krát. 
Informovanie verejnosti prebiehalo 
spôsobom v mieste obvyklým (časopis 
Lamačan, internetová stránka úradu). 
Ani riadna architektonická súťaž neumožňuje 
zapojenie verejnosti do procesu 
rozhodovania vzhľadom na skutočnosť, že jej 
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samotnú realizáciu a výsledky vyhodnocuje 
a schvaľuje porota s prevažným zastúpením 
odborných profesií z odvetvia architektúry 
a stavebníctva. 

Keďže bod 1 je asi nepriechodný, k poslednej vizualizácii vznášam hlavne tieto výhrady:  
2. nesúhlasím s vybudovaním stáleho prekrytia pódia (je to 

obrovská neestetická hrubá a zbytočná drahá stavba)  

 

Berie sa na 
vedomie. 

Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia. 

 
 
Obr.14 

3. nesúhlasím s dláždením so vzormi – radšej jednofarebne. Prvá 
novo vydláždená časť vo mne evokuje roky 90 a námestie napr. 
v Ulanbatare. 

Berie sa na 
vedomie. 

Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 

 

4. členitosť a stupňovitosť terénu námestia pokladám za jeho veľkú 
prednosť (nie je nudne rovne) a s tým by sa dalo krásne  
architektonicky pohrať, ako príklad uvádzam obrázok z Parku 
Jama. 

Akceptuje sa. Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie vegetačných plôch 
v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom. 

 
 

5. na Malokarpatské námestie (MKN) rozhodne patri zeleň a 
stromy, možno ideálne borovice, keďže sú pre tuto lokalitu 
typické. S argumentom, že Lamac je najzelenšia mestská časť a 
potrebuje vybetónovaný centrálny zhromaždovací priestor 
nesúhlasím. Mimochodom jeden taký „krásny“ priestor  už je – 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie vegetačných plôch 
v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom. Priestranstvo pred miestnym 
úradom bude predmetom riešenia ďalších 
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pred Miestnym úradom + príležitostne parkovisko za poštou (ako 
na hody). 

štúdií a projektov, ktoré budú riešiť plynulé 
prepojenie Malokarpatského námestia 
s Vrančovičovou ulicou a ich revitalizáciu. 

6. na MKN podľa môjho názoru patri aj par hracích prvkov pred deti 
a veľa lavičiek. o.i. pre seniorov.   

Akceptuje sa. Herné prvky pre deti budú doplnené v rámci 
mobiliáru a budú umiestnené  v dolnej 
a strednej časti námestia tak, aby nenarúšali 
primárnu funkciu námestia. Pri návrhu 
herných prvkov bude využité i terénne 
prevýšenie jednotlivých úrovní námestia, 
najmä strednej časti, čo bude zohľadnené pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 
Lavičky bude postupne dopĺňané na 
zrekonštruované časti námestia.  
 

 

10. M.S. E-mail, list zo dňa 30.08.2018 (p.č.6493/2018 zo dňa 30.08.2018)  
A - 2.etapa - Rekonštrukcia hlavného zhromažďovacieho priestoru  
1. Fontána  ako taká môže byť príjemná, no vzľadom na zásah do 

zatrávnenia by sme prijali plošnú redukciu celkovej plochy 
vyčlenenej pre fontánu. Po prezentácii vznikol dojem, že fontána 
je už „daná“ bez možnosti zásahu. 

Akceptuje sa. 
 

Základnou myšlienkou revitalizácie námestia 
bolo zachovanie identity a funkcie námestia 
a vytvorenie aktívneho priestoru. Vodný 
prvok na hlavnom zhromažďovacom 
priestore robí z neho osviežujúcu plochu pre 
hry, ak je vodný prvok vypnutý stáva sa 
námestie kompaktným priestorom na 
zhromažďovanie a usporadúvanie rôznych 
podujatí. 
V rámci pripravovanej rekonštrukcie 
hlavného zhromažďovacieho priestoru 
realizačný projekt HZP bude riešiť väčší 
podiel zelene oproti navrhovanému stavu 
v a architektonickej štúdii – revízia č.1 a to 
ponechaním čo najväčšej plochy existujúcej 
zelene. 
Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie vegetačných plôch 
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2. Redukcia vegetačnej plochy okolo zamyšľanej fontány: 

 
 
Zásadne nesúhlasíme s redukciou zatrávnenej plochy mimo 
fontány formou zastavanej plochy. Aj keď boli prezentované 
minimálne rozdiely nameraných teplôt cez deň, z dennej 
skúsenosti vidíme, aký sálavý efekt má „stavebný“ povrch oproti 
zatrávnenému v noci. To sa vzťahuje aj na stromy – ako ukazuje 
skúsenosť z miest – kondícia stromov zasadených v kvetináčoch, 
resp. ako súčasť betónových plôch (napr. popri dopravných 
cestách) oproti tým, ktoré sú súčasťou kompaktnej zelenej 
plochy je oveľa horšia. Vzhľadom na prezentované potreby akcií 
považujeme hybridné spevnené/zatrávnené plochy za ústupok, 
ktorý sa dá akceptovať. 
Stav stromov okolo fontány bol prezentovaný ako nutný obnovy. 
Nesúhlasíme však s okamžitou výmenou. Postupná výsadba 
listnaných stromov a – po zosilnení nových stromov, teda až po 
niekoľkých rokoch - nasledujúca redukcia jestvujúcich je riešenie 
ktoré je akceptovateľné. 

v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom. 

 
Obr.15 

3.  Kvetináč  s vegetáciou na schodisku pri zdravotnom stredisku:   
Doplnenie vegetácie je pozitívne, avšak máme obavy, či je toto 
riešenie udržateľné. Pozorujeme pravidelné dolievanie kanistrov 
vody pánom s vozíkom do väčšieho boxu v 1. etape. Pri takejto 

Akceptuje sa. Preverenie možnosti zachytávania dažďovej 
vody zo spevnených plôch a striech okolitých 
budov do retenčných nádrží bude riešené 
v revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ . 
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potrebe je nutné závlahu riešiť už v projekte, čo so zverejnených 
podkladov nie je jasné. 

4. Výškové úpravy/ oporný múr:  
Zjednotenie a zjemnenie sklonu rámp a stupňovité riešenie 
terénu (oporný múr) považujeme za dobrý nápad. Toto zvýšenie 
bezpečnosti však nie je dotiahnuté, keďže už dnes sa pod 
budúcim „pódiom“ - ktorého podoba nie je jasná - zachováva 
vysoký zvislý múr. Navrhujeme odstupňovanie zachovať po celej 
šírke, a prípadné pódium tomuto prispôsobiť neskôr. 

Akceptuje sa. Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie. 

 

5. Dopravný režim: 
Dnešný stav dopravy na námestí nie je jasný – resp. mestskí 
policajti sa pri prípadných sťažnostiach na vstup motoriek a nie 
nutnej dopravnej obsluhy na námestie na toto odvolávajú. 
Napríklad označenie chodeckého pásu pri škole by neznámemu 
vodičovi mohlo evokovať, že zbytok je vozovka. (Dúfame, že to 
tak nie je!)  Žiadame vás o jasné definovanie/ značenie pri 
vstupoch na námestie, ako to bývalo v dávnejšej minulosti.  

Akceptuje sa.   

6. Prípojky sietí/ vstupy do technologických zariadení: Žiadame o 
dobré zabezpečenie prípojok a vstupov k technológiám proti 
otvoreniu deťmi. Toto nie je šťastne riešené na 1. Fáze/ kocke 
pred kinom. Dvierka do technologického priestoru boli viackrát 
otvorené a pri zapojení káblov zo strany ku škole sa široké 
dvierka otvárajú tak, že musia celé zásuvky nechať odhalené. 
Naviac trčia do priestoru. Omnoho účinnejšie by bolo riešenie 
napr. s pántami na hornej dlhšej strane, čo by aj krylo zásuvky v 
prípade mrholenia (samozrejme stále nerieši prístup detí). 

Akceptuje sa. Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie. 

 

7. Argument o potrebe kultúrnych akcií v Lamači ako hlavné 
východisko zadania projektu:  
Nerozumieme, prečo práve jedna z funkcií námestia, t.j. 
organizovanie krátkodobých (poväčšine jednodňových alebo 
víkendových) kultúrnych akcií, udala ráz celému zadaniu 
rekonštrukcie námestia a stala sa hlavným argumentom 
stavebnej komisie pre rozširovanie pevných plôch.  Z 
predloženého riešenia/ projektu pre VO nie je vôbec jasné, či a 
ako zohľadňuje každodenné aktivity na námestí, ktoré žije hlavne 
v teplejších mesiacoch. Lavičky pred fontánou na výslní 

Akceptuje sa. Námestie v navrhovanom prevedení ponúka 
variabilné využitie. Základnou myšlienkou 
revitalizácie námestia bolo zachovanie 
identity a funkcie námestia a vytvorenie 
aktívneho priestoru. Vodný prvok na 
hlavnom zhromažďovacom priestore robí 
z neho osviežujúcu plochu pre hry, ak je 
vodný prvok vypnutý stáva sa námestie 
kompaktným priestorom na zhromažďovanie 
a usporadúvanie rôznych podujatí. Súčasťou 
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pravdepodobne nikto počas leta neobsadí. Dnes sú obsadzované 
hlavne tie v tieni (a to je tam viac trávy). Žiadame preto aj tento 
„banálny“ aspekt zakomponovať do celkového riešenia s 
ohľadom na dynamické stereotypy obyvateľov Lamača. 

rekonštrukcie námestia bude aj komplexné 
riešenie vegetačných plôch v súčinnosti 
s autorizovaným krajinným architektom, 
vrátane doplnenia a obnovy.  Herné prvky 
pre deti budú doplnené v rámci mobiliáru a 
budú umiestnené  v dolnej a strednej časti 
námestia tak, aby nenarúšali primárnu 
funkciu námestia. Pri návrhu herných prvkov 
bude využité i terénne prevýšenie 
jednotlivých úrovní námestia, najmä strednej 
časti, čo bude zohľadnené pri spracovaní 
následných projektových dokumentácii. 

B - 3.etapa – Pripomienky k Architektonickej štúdii „Rekonštrukcia Malokarpatského námestia – Lamač, revízia 1, 05/2018“     
1. Stromy:  

V štúdii je prezentovaný stav stromov (medzi lokalitami 1. a 3. 
etapy) zredukovaný o minimálne 1 najväčšiu lipu v strednej časti, 
bez ktorej tieňa by boli minimálne 2 mesiace na námestí 
neznesiteľné aj napriek vodnej pare až do 21-22 hodiny. Takto sa 
tento vypálený interval skracuje minimálne o 2h, čo je významný 
faktor. V blízkej budúcnosti bez alternatívy nemôžeme súhlasiť s 
redukciou stromov v tejto časti námestia. 

Akceptuje sa. K redukovaniu stromov na námestí nedôjde. 
Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie vegetačných plôch 
v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom, vrátane doplnenia a obnovy. 

 

2.  Pódium:  
Vzhľadom na občasnú funkciu pódia by sme navrhovali, aby 
nebolo trvalou súčasťou námestia. V prípade ekonomicko-
spoločenskej nutnosti trvalého osadenia považujeme za NUTNÉ 
zachovať tieto 3 princípy: - Pódium musí fungovať v kontexte 
námestia ako estetický, prípadne skulpturálny prvok, ktorý má 
výpovednú hodnotu aj bez účinkujúcich. V žiadnom prípade 
nechceme stav z 90-tych rokov s opustenou konštrukciou v 
strede námestia. - Musí byť relatívne ľahko odstrániteľné tak, aby 
v prípade zmeny priorít na námestí jeho predchádzajúca 
prítomnosť nebola čitateľná/ rušivá. Jedná sa napr. o trčiace 
betónové sokle, prípadne dodnes zadláždenú časť námestia pred 
pódiom z 90-tych rokov. - Konštrukcia pódia musí byť navrhnutá 
a realizovaná bezúdržbovo, resp. s minimálnou záťažou pre obec 
a odolná voči vandalizmu. V budúcnosti možno obec nebute mať 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedený názor bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia.  
Stále exteriérové pódium ponúka priestor na 
formálne i neformálne stretávanie, na 
workshop i mimo organizovaných kultúrno-
spoločenských akcií. 
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taký istý rozpočet a nikto iste na námestí nechce vidieť hrdzavú či 
porozbíjanú obludu. 

3 Zeleň na úrovni kina, kaskády: 
Doplnenie zeleného pásu na úrovni námestia pred kinom je 
veľmi žiadúce. Ako bolo prezentované, aj s osadením stromami a 
kríkami, je podľa nás veľmi potrebné. Z dlhodobého hľadiska 
stability múrov a priestoru je však potrebné prispôsobiť aj 
rozmery pásu/ muriva budúcim väčším stromom/ koreňom.  

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Ekonomická a technická realizovateľnosť 
umiestnenia stromoradia v priestore  
dokončenej verejnej práce: „Rekonštrukcia 
centrálnej zóny Malokarpatské námestie, 1. 
etapa“ vo variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania bude preverená 
v rámci revízie 4  „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“. 

 

4 Prepojenie zastávky Podháj na Vrančovičovu ulicu: Vytvorenie 
nového chodníka na medzistupni vítame, umožní prechod z 
hlavnej cesty na poštu na jednej úrovni. 

Berie sa na 
vedomie. 

  

11. D.M. List zo dňa 30.08.2018 (p.č. 6495/2018 zo dňa 30.08.2018)  
1. Návrh sa realizoval priamym zadaním, bez súťaže, žiadam 

vypísanie ideovej súťaže s možnosťou vyjadrenia sa širokej 
verejnosti, nerealizovať podľa predloženého návrhu 

Neakceptuje sa. Mestská časť Lamač postupuje pri 
zabezpečovaní rekonštrukcie 
Malokarpatského námestia v zmysle platných 
strategických dokumentov právnych 
predpisov a plánu verejných obstarávaní 
investičných akcií, ktorý je plánovaný v rámci 
predpokladaného plnenia príjmovej zložky  
rozpočtu mestskej časti Bratislava- Lamač.  
Hlavným strategickým dokumentov je 
„Územný plán zóny Bratislava, Lamač – 
Malokarpatské námestie“ august 2014, 
z ktorého vychádzala aj Architektonická 
štúdia Rekonštrukcie Malokarpatského 
námestia – Lamač, ktorá bola spracovávaná 
a prerokúvaná na odborných komisiách 
a prešla úpravami a revíziami na základe 
pripomienok odbornej verejnosti. V komisii 
výstavby, územného rozvoja a regionálnej 
politiky boli navrhované zámery 
rekonštrukcie námestia prerokované 
v rokoch 2016 – 2018 až 16 krát. 
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2.  V návrhu chýba aktívny manažment dažďovej vody, absentujú 

vodo-zádržné opatrenia. 
Akceptuje sa. Preverenie možnosti zachytávania dažďovej 

vody zo spevnených plôch a striech okolitých 
budov do retenčných nádrží bude riešené 
v revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ . 

 

3. Žiadam návrh doplniť o stromy (vzrástlu zeleň poskytujúcu tieň) 
pozdĺž zdravotného strediska a objektov občianskej vybavenosti. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie vegetačných plôch 
v súčinnosti s autorizovaným krajinným 
architektom. 

 

4. Pódium umiestniť namiesto fontány, aby bolo vnímateľné 
z pobytových schodov a hornej časti námestia 

Neakceptuje sa. Umiestnenie pódia vyplynulo z celkovej 
koncepcie námestia a zohľadňuje jeho 
oslnenie. 

 

5. Betónovú dlažbu nahradiť povrchom typu ôelastopave“ 
umožňujúcim celoplošné vsakovanie dažďovej vody a následné 
vyparovanie 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 

 

6. Doplniť herné prvky pre najmenšiu vekovú skupinu Akceptuje sa. Herné prvky pre deti budú doplnené v rámci 
mobiliáru a budú umiestnené  v dolnej 
a strednej časti námestia tak, aby nenarúšali 
primárnu funkciu námestia. Pri návrhu 
herných prvkov bude využité i terénne 
prevýšenie jednotlivých úrovní námestia, 
najmä strednej časti, čo bude zohľadnené pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 

 

12. Z.K. E-mail zo dňa 20.08.2018 (p.č.6253/2018 zo dňa 20.08.2018)  
1. Tak ako ostatní obyvatelia Lamača aj ja tvrdo odsudzujem 

hocijaké zmenšenie zelene. Už v súčasnosti je vidieť, že ľudia 
vrchnú časť námestia úplne obchádzajú, nikto tam nesedí, deti sa 
tam nehrajú ani s tou hmlou. Je to nevyužitý priestor.  Neurobte 
to iste v spodnej časti, kde pod stromami a na trávnikoch sedí 
vždy aspoň 20 ľudí.   
Keďže viem, ako to na Slovensku chodí, je mi jasne že návrh sa už 
moc zmeniť nedá, firma je dohodnutá atd. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v a architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
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Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch. 

2. Čo sa ale určíte spraviť dá je doplniť veci mobilne. Ide tu len o 
chuť a dohodu s firmou, ktorá projekt robí. V prílohe emailu je 
fotka s mobilnými stromami. Podľa návrhu by malo byt námestie 
s geometrickými prvkami. Určite sa tento typ zelene da 
zakomponovať do projektu v geometrických kvetináčoch.....  Je 
to jednoduché riešenie, ktoré v lete bude stáť len polievanie ale 
výrazne spríjemni prostredie.  
 

 
 

Akceptuje sa. Mobiliár bude postupne dopĺňaný na 
zrekonštruované časti námestia. 
Horná časť námestia bude doplnená 
mobiliárom (tieniace prvky s popínavými 
rastlinami, mobilná zeleň, hodiny, lavičky, 
smetné koše a pod.). 
V revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ 
bude preverená i ekonomická a technická 
realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v 
priestore  dokončenej verejnej práce: 
„Rekonštrukcia centrálnej zóny 
Malokarpatské námestie, 1. etapa“ vo 
variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania. 

 
 
 
 
 
 
 
Obr.16 



26 
 

 
 

SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

13. Z.S. E-mail zo dňa 20.08.2018 (p.č.6256/2018 zo dňa 20.08.2018  
1. prosím len, aby sa zachovali všetky existujúce stromy a trávnaté 

plochy, 
Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v a architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch. 

 

14. B.Š. 

 

 

 

E-mail zo dňa 20.08.2018 (p.č. 6224/2018 zo dňa 20.08.2018) 
ako absolventka Fakulty architektúry by som sa veľmi stručne chcela vyjadriť v neprospech plánovaného návrhu rekonštrukcie 
Malokarpatského námestia:  

 

 ESTETICKA UROVEN TOHOTO NAVRHU JE NULOVA 
Jeho realizáciu preto považujem za mrhanie zdrojmi, pokiaľ 
rekonštrukcia nemá prospievať užívaniu Lamačanmi. Tento fakt 
Vám s určitosťou potvrdí každý úspešný architekt/ dizajner/ 
urbanista, neváhajte sa preto s nimi poradiť. 
Ak už majú byt verejne zdroje niekam investovane, prečo 
nemôžu občanom vytvárať krajšie prostredie? Za mojim 
podpisom pre inšpiráciu prikladám zopár príkladov veľmi 
jednoduchých, revitalizácii námestí zo sveta, vo vysokej 
estetickej úrovni, ktoré majú demonštrovať že aj v Lamači môže 
byť námestie vysokej architektonickej hodnoty, za použitia 
rovnakých finančných zdrojov. 
Aktuálny návrh je po architektonickej stránke je veľmi slabý. 
Radim Vám preto realizáciu návrhu prehodnotiť, takto Lamaču 
nepomôžete, naopak ublížite. 
 
 
 
 
 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Mestská časť Lamač postupuje pri 
zabezpečovaní rekonštrukcie 
Malokarpatského námestia v zmysle platných 
strategických dokumentov právnych 
predpisov a plánu verejných obstarávaní 
investičných akcií, ktorý je plánovaný v rámci 
predpokladaného plnenia príjmovej zložky  
rozpočtu mestskej časti Bratislava- Lamač.  
Hlavným strategickým dokumentov je 
„Územný plán zóny Bratislava, Lamač – 
Malokarpatské námestie“ august 2014, 
z ktorého vychádzala aj Architektonická 
štúdia Rekonštrukcie Malokarpatského 
námestia – Lamač, ktorá bola spracovávaná 
a prerokúvaná na odborných komisiách 
a prešla úpravami a revíziami na základe 
pripomienok odbornej verejnosti. V komisii 
výstavby, územného rozvoja a regionálnej 
politiky boli navrhované zámery 
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rekonštrukcie námestia prerokované 
v rokoch 2016 – 2018 až 16 krát. 

Obr.17 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.18 
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Obr.19 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.20 
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Obr.21 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.22 
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Obr.23 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.24 
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Obr.25 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.26 
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Obr.27 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.28 
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Obr.29 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.30 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



34 
 

 
 

SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

15. V.H. E-mail zo dňa 18.08.2018 (p.č.6258/2018 zo dňa 20.08.2018)  
1. v prvom rade sa Vám chcem poďakovať za zrealizovanie verejnej 

prezentácie 16.8., myslím, že veľa predtým nespokojných 
občanov sa teraz pozerá na vec inak.  

Berie sa na 
vedomie. 

  

2. Z môjho uhla pohľadu v rámci pripomienok by som bola naozaj 
rada, keby bolo na námestí čo najviac zelene, resp., aby sa určite 
neredukovala. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v a architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch. 

 

3. Druhu pripomienku by som mala ohľadom smetiakov. Bola by 
som veľmi rada, keby na námestí boli také menšie a vkusne 
smetiaky na triedený odpad a v ideálnom prípade aj na bio 
odpad-aspoň 1 na skúšku. Samozrejme nemyslím také tie veľké, 
ktoré mame na uliciach, skôr niečo takéto, prikladám obrázok. 
 

 
 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Súčasťou mobiliáru budú aj smetné koše 
triedeného odpadu.  Pre skladovanie bio 
odpadu je vytvorený priestoe pre komposter 
nad areálom polyfunkčného objektu 
Heyrovského 2.  

 

 
 
 
 
 
 
Obr.31 
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16. P.J.  E-mail zo dňa17.08.2018 (p.č. 6257/2018 zo dňa 20.08.2018)  
1. napriek tomu, že som Vám už písala ohľadom revitalizácie 

Malokarpatského nám., že som nespokojná z jeho ,,obnoveným” 
vzhľadom, lebo sa tam nič podstatného nezmenilo od 
pôvodného stavu. Chcem naďalej apelovať nato aby sa zachovala 
všetka zeleň- stromy a trávnaté plochy aké sú a uvítala aj toho 
viac. 
Vodná para je bohužiaľ úplne slabá, neochladí ani telo nie to že 
ovzdušie. Chcelo by to veľkú pozemnú fontánu.  
Ak nechcete dávať detské prvky lebo sa Vám zda, že deti sú bez 
dozoru, tak určite by som nedávala všetkých rodičov do jedného 
vreca, lebo je nás veľa čo na naše deti pozor dávajú, ale ako 
inšpirácia môžu byt aj netypické prvky, napr. živý plot ako 
labyrint. Dieťa je tvor zvedavý a tvorivý a nájde si zábavu všade, 
len teba dávať tie správne impulzy.  
Parčík na námestí treba skultúrniť, obnoviť trávu, tam by mohla 
byt spomínaná fontána ale nie na úkor zelené ale uz na 
betónovej ploche ktorá je pred sochou. 
 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Horná časť námestia bude doplnená 
mobiliárom (tieniace prvky s popínavými 
rastlinami, mobilná zeleň, hodiny, lavičky, 
smetné koše a pod.). 
V revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ 
bude preverená i ekonomická a technická 
realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v 
priestore  dokončenej verejnej práce: 
„Rekonštrukcia centrálnej zóny 
Malokarpatské námestie, 1. etapa“ vo 
variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania. 
V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v a architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch.  

 

2. Nesúhlasím vôbec s trvalým pódiom na naše 2 akcie ročne, ale 
myslieť na každodenný život na námestí. 

Berie sa na 
vedomie. 

Uvedený názor bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia. Stále exteriérové 
pódium ponúka priestor na formálne i 
neformálne stretávanie, na workshop i mimo 
organizovaných kultúrno-spoločenských 
akcií. 

 

3. Treba zefektívniť a skultúrniť trhovisko, kt. je skôr ako zraz 
sociálne slabších jednotlivcov, ktorí tam vysedávajú a popíjajú a 

Akceptuje sa. Priestranstvo pred miestnym úradom bude 
predmetom riešenia ďalších štúdií 
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to máte priamo pred mestským úradom. Treba to niejako spojiť s 
hlavným námestím.  
Ja verím, že keď laik môže mať toľko nápadov tak odborník a 
architekt to ma mať v maličkú a ak nie, tak tam treba hľadať 
chybu a nájsť vhodne riešenie. 

a projektov, ktoré budú riešiť plynulé 
prepojenie Malokarpatského námestia 
s Vrančovičovou ulicou a ich revitalizáciu. 

4. Verím, že podnetov bude veľa a len dúfam, že ich budete brať 
vážne a urobíte maximum preto aby naše námestie bolo čo 
najkvalitnejšie a najefektívnejšie. 
Ďakujem a prosím o zaradenie môjho podnetu do zápisnice aj o 
spätnú väzbu. 

Berie sa na 
vedomie. 

Vyhodnotenie pripomienok bude zverejnené 
na webovom sídle mestskej časti a zároveň 
zaslané jednotlivým subjektom.  

 

17. M.Š. 
 

E-mail zo dňa 21.08.2018 (p.č.6294/2018 zo dňa 21.08.2018)  
1. Tak ako sa vyjadrila v prieskume 96% väčšina Lamačanov, 

rovnako aj ja považujem za najdôležitejšie, aby sa zeleň a plocha 
venovaná zeleni rozšírila a nie zmenšila. Čiže pokiaľ bol plán 
z rozlohy zelene ubrať na úkor trávnatej plochy pri soche, 
navrhujem aby sa zeleň o podobnú rozlohu opačne – rozšírila na 
úkor plánovaného betónu/dlažby. Príjemným bonusom by bola 
výsadba nových stromov. 

Akceptuje sa. V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v a architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch. 

 

2. Nová zeleň by si zaslúžila automatickú závlahu, aby neskončila 
ako spustnutá vysušená tráva, v tomto kontexte je dobré 
uvažovať o zachytávaní dažďovej vody a jej opätovnom použití.  

Akceptuje sa. Preverenie možnosti zachytávania dažďovej 
vody zo spevnených plôch a striech okolitých 
budov do retenčných nádrží bude riešené 
v revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ . 

 

3. Spomínané „mobiliáre“ so zeleňou považujem za veľmi 
nešťastné a nevhodné riešenie, nie len z estetického hľadiska, 
ale aj z praktického pohľadu. Starať sa o závlahu mobiliárov je 
podstatne náročnejšie a v horúcich dňoch takmer nemožné 
(rozpálený betón je nevhodný). 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Hlavnou zložkou zelene na Malokarpatskom 
námestí sú stále trávnaté plochy so vzrástlou 
zeleňou a novonavrhované terasovitá úprava 
prevýšení s výsadbou krovitej vegetácie 
s cieľom odstránenia zábradlí. Navr a tok 
optického prepojenia celého priestoru. 
Mobilná zeleň je navrhnutá len ako 
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doplnková, ktorú je možné premiestniť pri 
organizovaní väčších spoločenských akcií a 
tvorí len nepatrnú časť  zelene. 

4. Za veľmi dôležitý bod považujem zásadné zníženie výškového 
schodu pri ukončení zelenej plochy na začiatku námestia a pri 
škole. Z týchto dvoch častí námestia neustále hrozí úraz 
a zabezpečenie tejto plochy nie je už dlhú dobu v súlade 
s platnou legislatívou (takýto výškový schod by na rodinnom 
dome bez zábradlia nikdy neskolaudovali, tu ide o verejný 
priestor!). Zároveň navrhujem, aby riešením nebolo zábradlie 
(nevkusné riešenie vyžadujúce si údržbu) ale zmena prevýšenia 
na akceptovateľné kaskády využiteľné napr. na sedenie, či 
záhony s komunitnou záhradou/zeleňou. VIĎ priloha - ukážka 
možného riešenia. 

 
 
 

Akceptuje sa.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.32 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.33 
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5. Na námestie by sa mali vrátiť prvky pre deti, od najmenších po 
väčšie. Rodičia detí tvoria výraznú časť verejnosti, ktorá trávi čas 
na verejných priestranstvách (viď výsledky dotazníka). Hlavné 
lamačské námestie by malo tento fakt rešpektovať a vytvoriť pre 
rodičov také podmienky, aby mohli zrelaxovať na námestí bez 
nutnosti neustále dohliadať na svoje deti (bod 4. a ihrisko, 
prípadne iné zaujímavé aktivity vhodné pre deti). Túto neľahkú 
výzvu by sa dalo veľmi originálne splniť inšpiráciou z iných 
námestí, kde sú vodné prvky šikovne prepojené s možnosťami 
hier detí, prevýšenie je využité na dráhy a zjazdy pre 
odrážadlá/bicykle a preliezky sú zakomponované priamo do 
zelených častí námestia. VIĎ príloha - ukážka možného riešenia 
 
 
 
 
 
 
 

Akceptuje sa. Herné prvky pre deti budú doplnené v rámci 
mobiliáru a budú umiestnené  v dolnej 
a strednej časti námestia tak, aby nenarúšali 
primárnu funkciu námestia. Pri návrhu 
herných prvkov bude využité i terénne 
prevýšenie jednotlivých úrovní námestia, 
najmä strednej časti, čo bude zohľadnené pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 
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Obr.34 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.35 
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6. Výstavbu pódia v akejkoľvek podobe považujem za zbytočnú, 

nakoľko rôzne pódia je možné v dnešnej dobe lacno prenajať. 
Stále pódium ma zásadný vplyv na výslednú podobizeň námestia 
a je využívané len pár krát za rok. Ak by sme boli mestskou 
časťou s dlhodobou tradíciou rôznych koncertov a vystúpení, 
bola by situácia iná, to ale nie je prípad nášho malého Lamača. 

Berie sa na 
vedomie. 

Základnou myšlienkou revitalizácie námestia 
bolo zachovanie identity a funkcie námestia 
a vytvorenie aktívneho priestoru.  Stále 
exteriérové pódium ponúka priestor na 
formálne i neformálne stretávanie, na 
workshop i mimo organizovaných kultúrno-
spoločenských akcií.  

 

7. K plánovaným zmenám prizvite prosím moderného architekta so 
schopnosťami upraviť terajší vizuál na úroveň, za ktorú sa 
nebudeme hanbiť ani za 5 rokov. Námestie má slúžiť najbližších 
30 rokov verejnosti a jeho ďalšia zmena bude najbližšie roky 
takmer nemožná. Preto nepremárnite túto šancu a aj napriek 
možným časovým sklzom uprednostnite kvalitu výsledného 
riešenia pred rýchlo upečeným riešením, za ktoré budú na vás 
nadávať ešte ďalšie dve generácie Lamačanov. Terajší starosta 
pracoval pre Lamač dlhé roky, bola by škoda, keby všetko dobré, 
čo pre Lamač spravil, zatienilo neprofesionálne a nemoderné 
rýchlo pripravené riešenie námestia (taký dojem aspoň ten návrh 
hodný roku 1978 budí).  

Neakceptuje sa. Mestská časť Lamač postupuje pri 
zabezpečovaní rekonštrukcie 
Malokarpatského námestia v zmysle platných 
strategických dokumentov právnych 
predpisov a plánu verejných obstarávaní 
investičných akcií, ktorý je plánovaný v rámci 
predpokladaného plnenia príjmovej zložky  
rozpočtu mestskej časti Bratislava- Lamač.  
Hlavným strategickým dokumentov je 
„Územný plán zóny Bratislava, Lamač – 
Malokarpatské námestie“ august 2014, 
z ktorého vychádzala aj Architektonická 
štúdia Rekonštrukcie Malokarpatského 
námestia – Lamač, ktorá bola spracovávaná 
a prerokúvaná na odborných komisiách 
a prešla úpravami a revíziami na základe 
pripomienok odbornej verejnosti. V komisii 
výstavby, územného rozvoja a regionálnej 
politiky boli navrhované zámery 
rekonštrukcie námestia prerokované 
v rokoch 2016 – 2018 až 16 krát. 

 

8. Chyby, ktoré sa spravili na začiatku projektu je ešte stále možné 
korigovať. 
Za možnosť zmeniť aktuálny projekt a ústretový postoj úradu 
ďakujeme, verím, že neostane pri slovách. 
Zároveň Vás ako obyvateľ Vrančovičovej ulice žiadam, aby ste 
neopakovali postup zvolený pri plánovaní rekonštrukcie 
námestia, ale aby ste v pripravovanej rekonštrukcii Vrančovičovej 
ulice postupovali v súlade so zdravým rozumom a participáciou 

Akceptuje sa. Pre Vrančovičovu ulicu nie je spracovaný 
podrobný územný plán zóny, ktorý by 
ustanovoval zásady a regulatívy 
podrobnejšieho priestorového usporiadania 
a funkčného využívania pozemkov, stavieb 
a verejného dopravného a technického 
vybavenia územia (ako to bolo v prípade 
Malokarpatského námestia), preto najlepšou 
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verejnosti, to jest zistiť si vopred predstavy obyvateľov a na 
základe analýzy vyhlásiť architektonickú súťaž. Som si istý, že za 
kvalitný architektonický návrh, ktorý vyjde zo súťaže, daňový 
poplatníci radi uhradia prípadné vyššie náklady, ktorých 
výsledkom bude kvaltiné moderné prostredie hodné roku 2018 a 
nie roku 1978. Ušetríme si čas vynaložený na rôzne petície a 
suplovanie činnosti samosprávy. 

formou ako získať kvalitný návrh riešenia 
územia bude vyhlásenie súťaže návrhov.  

18. Ľ.P. List zo dňa 30.08.2018 (p.č.6512/2018 zo dňa 31.08.2018)  
1. Centrálna zóna Malokarpatského námestia by mala byť 

multifunkčná. Projektant by mal mať na zreteli, že tento 
zhromažďovací priestor by sa mal využívať temer po celý rok 
a nielen počas hodov, Silvestra a pod. 

Akceptuje sa. Základnou myšlienkou revitalizácie námestia 
bolo zachovanie identity a funkcie námestia 
a zároveň vytvorenie aktívneho priestoru na 
každodenné príjemné stretávanie všetkých 
obyvateľov,  bez ohľadu veku a to 
dosiahnutím multifunkčnosti priestorov. 
Napr. vodný prvok na hlavnom 
zhromažďovacom priestore robí z neho 
osviežujúcu plochu pre hry, ak je vodný prvok 
vypnutý stáva sa námestie kompaktným 
priestorom na zhromažďovanie 
a usporadúvanie rôznych podujatí. Stále 
exteriérové pódium ponúka priestor na 
formálne i neformálne stretávanie, na 
workshop i mimo organizovaných kultúrno-
spoločenských akcií. Umiestneným 
dostatočného počtu cyklostojanov sa stane i 
zdieľaným priestorom pre cyklistov na 
stretávanie, oddych, občerstvenie v dotyku s  
tvoriacou sa regionálnou cyklotrasou na ulici 
Podháj, (Rakúsko - cyklomost Slobody 
„Devínska Nová Ves – Schlosshof „- Bory - 
Dúbravka – cyklomost „Dúbravka-Lamač“ – 
Malé Karpaty). 

 

2. Na strojovňu malých vodných fontán neumiestňovať centrálne 
hodiny. Temer každý školák už má mobil, kde si vie nájsť koľko je 
hodín a okrem toho, neďaleko na veži kostola s. Margity sú 
centrálne elektrické hodiny. 

Neakceptuje sa. Hodiny majú svojim stvárnením plniť aj 
funkciu umeleckého diela a vytvoriť tak 
dominantu vrchnej časti námestia. 
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3.  Na hornom priestore nepočítať ani s príležitostnými stánkami. Na 

predaj ovocia, zeleniny a iných domácich prebytkov sú určené 
celoročne stánky pred MÚ a zatiaľ ani tie nie sú využívané v plnej 
miere. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Primárne s umiestňovaním predajných 
stánkov počas kultúrno-spoločenských akcií, 
vianočných, veľkonočných či remeselníckych 
trhov je uvažované v dolnej časti námestia. 
V prípade väčšieho záujmu sa využije i horná 
časť námestia. 

 

4. Materiálové zjednotiť centrálnu zónu so zónou pred kinom 
a obchodným domom TESCO. 

Akceptuje sa.   

5. Je na uváženie projektanta, či tu umiestniť centrálnu fontánu 
resp. malý kaskadovitý vodopád, kedže okolitý terén to dovoľuje. 
(Viď priestor pred MÚ Karlova Ves). 

Berie sa na 
vedomie. 

Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia. 

 

6. Zachovať skupinu cca 20 borovíc a ostatných stromov na tomto 
priestore prípadne vegetáciu doplniť o skupinové kríky a pod. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Súčasťou rekonštrukcie námestia bude aj 
komplexné riešenie parkovej zelene vrátane 
doplnenia a obnovy vzrástlej a krovitej zelene 
a zároveň doplnenie mobilnej zelene.   

 

7. Keďže tento priestor hodne využívajú matky s deťmi vytvoriť na 
tomto priestore aj oddychovú zónu s lavičkami. Teraz je tu 
obľúbené sedenie pri konzumácií kávy a zmrzliny. Je tu  10 
lavičiek na ktoré sa dá sadnúť pri opatere detí. V budúcnosti snáď 
budú estetickejšie spolu s ostatnými priestorovými prvkami. 

Akceptuje sa. Mobiliár bude postupne dopĺňaný na 
zrekonštruované časti námestia. 

 

8. Pre deti vytvoriť priestor pre voľné behanie, bicyklovanie a pod. 
(tak je tomu teraz). Do plochy umiestniť také hracie prvky, ktoré 
budú využívať hlavne deti (viď. obľubený kolotoč v parku pred ZŠ. 
Nemusí ísť o náhradu detského ihriska ale o inovatívne detské 
hracie prvky. 

Akceptuje sa. Herné prvky pre deti budú doplnené v rámci 
mobiliáru a budú umiestnené  v dolnej 
a strednej časti námestia tak, aby nenarúšali 
primárnu funkciu námestia. Pri návrhu 
herných prvkov bude využité i terénne 
prevýšenie jednotlivých úrovní námestia, 
najmä strednej časti, čo bude zohľadnené pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 

 

9. Ak by projektant navrhol (ak sa mu zmestí do priestoru), 
dekoračnú trávnatú plochu, túto zdvihnúť nad terén o cca 50-60 
cm, resp. aj vyššie, aby sa po nej nešliapalo ( takto si dlho udrží 
zeleň), prípadne ju automatický zavlažovať. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 
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10
. 

Malé javisko umiestniť v zhode s návrhom na tohoročné hody, 
keďže aj v minulosti sa už osvedčilo. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedený podnet bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia. 

 

11
. 

Ak z časovej možnosti sa to dá stihnúť osloviť s návrhom na 
riešenie tohto priestoru poslucháčov Fakulty architektúry STÚ. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Uvedený podnet je možné zvážiť pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia. 

 

19. P.K. E-mail zo dňa 30.08.2018 (p.č.6513/2018 zo dňa 31.082018)  
1. V prvom rade mi nedá nevyjadriť rozčarovanie nad realizáciou 

prvej fázy. Je mi, ako Lamačanovi, smutno, že príležitosť 
a verejne financie boli využite takýmto spôsobom. 

Berie sa na 
vedomie. 

  

2. Kým je to čerstvé a bude na to priestor v rámci realizácie iných 
častí námestia začleniť do vrchnej - teda už zrealizovanej fázy 1-2 
rady stromov tak aby vytvárali súvislý tieň. Technológia z oných 
nezmyselných trisiek sa eventuálne môže využiť na zavlažovanie 
týchto stromov či priľahlého trávnika ako aj efektne osvetlenie 
zelene v noci. Na ilustráciu prikladám pár fotiek z jedného 
poľského mesta. Poľského, žiadne Beverly Hills. 
 

 
 

Akceptuje sa 
čiastočne.  

Ekonomická a technická realizovateľnosť 
umiestnenia stromoradia v priestore  
dokončenej verejnej práce: „Rekonštrukcia 
centrálnej zóny Malokarpatské námestie, 1. 
etapa“ vo variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania bude preverená 
v rámci revízie 4  „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Obr.36 
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Obr.37 
 
 

3. Zabudnúť na nejaké fixne pódium, ktoré bude 363 dni v roku 
chátrať len aby sa tam  2 dni v roku mohli odprezentovať pozvaní 
umelci. Nezmyselne zastavanie priestoru niečím čo sa využije pár 
krát v roku.  

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Základnou myšlienkou revitalizácie námestia 
bolo zachovanie identity a funkcie námestia 
a zároveň vytvorenie aktívneho priestoru na 
každodenné príjemné stretávanie všetkých 
obyvateľov,  bez ohľadu veku a to 
dosiahnutím multifunkčnosti priestorov. 
Napr. vodný prvok na hlavnom 
zhromažďovacom priestore robí z neho 
osviežujúcu plochu pre hry, ak je vodný prvok 
vypnutý stáva sa námestie kompaktným 
priestorom na zhromažďovanie 
a usporadúvanie rôznych podujatí. Stále 
exteriérové pódium ponúka priestor na 
formálne i neformálne stretávanie, na 
workshop i mimo organizovaných kultúrno-
spoločenských akcií. Umiestneným 
dostatočného počtu cyklostojanov sa stane i 
zdieľaným priestorom pre cyklistov na 

 

4. Fontána ako taká môže byt zaujímavý ústredný prvok v 
centrálnej zóne (narozdiel od pódia...), treba ale dohliadnuť na 
jej vkusnú realizáciu ako aj vkusnú realizáciu iných prvkov (vid 
múriky z prvej fázy ktoré vyzerajú ako paneláky čakajúce na 
zateplenie...). 

5. Nie je mi celkom jasne v čom tkvie hlavne zadanie pre centrálnu 
zónu vytvoriť z tohto priestoru akési „zhromaždisko“. Ktokoľvek 
je za transformáciu tohto priestoru zodpovedný, mal by si položiť 
otázku „čo treba urobiť, aby sa Lamačania dobrovoľne a radi 
v tomto priestore stretávali a trávili čas?.  Je to vybetónovanie 
plochy? Vyrúbanie stromov? Postavenie pódia?  
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stretávanie, oddych, občerstvenie v dotyku s  
tvoriacou sa regionálnou cyklotrasou na ulici 
Podháj, (Rakúsko - cyklomost Slobody 
„Devínska Nová Ves – Schlosshof „- Bory - 
Dúbravka – cyklomost „Dúbravka-Lamač“ – 
Malé Karpaty). 

20. M.O. List zo dňa 27.08.2018 (p.č. 6514/2018 zo dňa 31.08.2018)  
1. Dovoľujem si vyjadriť nespokojnosť s priebehom procesu 

rekonštrukcie Malokarpatského námestia. Myslím si, že nakoľko 
sa jedná o verejný priestor, ktorý má slúžiť predovšetkým 
verejnosti, mala by sa práve verejnosť vyjadriť, akú má predstavu 
o účele využitia tohto priestoru. Samospráva, miestne 
zastupiteľstvo, komisie a jej členovia sú volení ľuďmi, aby 
presadzovali a zastupovali ich záujmy. To znamená, že ich 
povinnosťou je aktívne sa zaujímať o názory ľudí, počúvať 
a rešpektovať ich a spoločne hľadať vhodné riešenia. 
Zúčastnil som sa prezentácie 16.8.2018 v kine Lamač, ale nič 
podstatné som sa nedozvedel. 
Je poľutovaniahodné, že ešte aj členovia odbornej komisie ako 
pán Róbert Špaček namiesto relevantných odpovedí si dovolí 
arogantne a povýšenecky poučovať o význame slova „zeleň“. Akú 
má mať človek dôveru v ľudí, ktorí ním verejne pohŕdajú? 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

Mestská časť Lamač postupuje pri 
zabezpečovaní rekonštrukcie 
Malokarpatského námestia v zmysle platných 
strategických dokumentov právnych 
predpisov a plánu verejných obstarávaní 
investičných akcií, ktorý je plánovaný v rámci 
predpokladaného plnenia príjmovej zložky  
rozpočtu mestskej časti Bratislava- Lamač.  
Hlavným strategickým dokumentov je 
„Územný plán zóny Bratislava, Lamač – 
Malokarpatské námestie“ august 2014, 
z ktorého vychádzala aj Architektonická 
štúdia Rekonštrukcie Malokarpatského 
námestia – Lamač, ktorá bola spracovávaná 
a prerokúvaná na odborných komisiách 
a prešla úpravami a revíziami na základe 
pripomienok odbornej verejnosti. V komisii 
výstavby, územného rozvoja a regionálnej 
politiky boli navrhované zámery 
rekonštrukcie námestia prerokované 
v rokoch 2016 – 2018 až 16 krát.  
Horná časť námestia bude doplnená 
mobiliárom (tieniace prvky s popínavými 
rastlinami, mobilná zeleň, hodiny, lavičky, 
smetné koše a pod.). 
V revízii 4 „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“ 
bude preverená i ekonomická a technická 
realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v 

 

2. Prečo do diskusie o účele využitia priestranstva nebola aktívne 
zapojená verejnosť? Mám dojem, že problém nie je 
v architektonickom spracovaní, ale v jeho zadaní. Je výborné, že sa 
Vám podarilo presadiť myšlienku niečo urobiť s našim námestím, 
a práve VTEDY bol čas, kedy sa bolo treba spýtať ľudí, čo im 
v súčasnosti vyhovuje a čo im tam naopak chýba. 

3. KTO rozhodol o tom, že hlavnou a nadradenou úlohou nášho 
námestia má byť zhromažďovanie občanov pri konaní sa 
kultúrnych podujatí typu Rozálske hody? 

4. Na prezentácii sa hovorilo o rôznych hlasovaniach (pódium, 
dlažba, stromy). Nie je to už neskoro? Kto to zapracuje do jedného 
celku? Kto bude autorom výsledného diela? 



46 
 

 
 

SUBJEKT PODNET / STANOVISKO POZN. 
Č. PRIPOMIENKA VYHODNOTENIE ODÔVODNENIE 

priestore  dokončenej verejnej práce: 
„Rekonštrukcia centrálnej zóny 
Malokarpatské námestie, 1. etapa“ vo 
variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania.Základnou 
myšlienkou revitalizácie námestia bolo 
zachovanie identity a funkcie námestia 
a zároveň vytvorenie aktívneho priestoru na 
každodenné príjemné stretávanie všetkých 
obyvateľov,  bez ohľadu veku a to 
dosiahnutím multifunkčnosti priestorov. 
Napr. vodný prvok na hlavnom 
zhromažďovacom priestore robí z neho 
osviežujúcu plochu pre hry, ak je vodný prvok 
vypnutý stáva sa námestie kompaktným 
priestorom na zhromažďovanie 
a usporadúvanie rôznych podujatí. Stále 
exteriérové pódium ponúka priestor na 
formálne i neformálne stretávanie, na 
workshop i mimo organizovaných kultúrno-
spoločenských akcií. Umiestneným 
dostatočného počtu cyklostojanov sa stane i 
zdieľaným priestorom pre cyklistov na 
stretávanie, oddych, občerstvenie v dotyku s  
tvoriacou sa regionálnou cyklotrasou na ulici 
Podháj, (Rakúsko - cyklomost Slobody 
„Devínska Nová Ves – Schlosshof „- Bory - 
Dúbravka – cyklomost „Dúbravka-Lamač“ – 
Malé Karpaty). 

5. Prvá etapa rekonštrukcie je hotová, ale využiteľnosť plochy je 
nezmenená. Osobne si myslím, že jednoradová výsadba stromov 
v oblasti súčasných rozprašovačov by bola vizuálne aj funkčne 
prospešnejšia. Miesta je tam dosť aj pre fontánu. Takto by sa tam 
skôr podarilo vytvoriť priestor, ktorý by sa neprehrieval a kde by 
ľudia mohli tráviť čas aj počas horúcich letných dní. 

Akceptuje sa 
čiastočne.  

Horná časť námestia bude doplnená 
mobiliárom (tieniace prvky s popínavými 
rastlinami, mobilná zeleň, hodiny, lavičky, 
smetné koše a pod.). Ekonomická a technická 
realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v 
priestore  dokončenej verejnej práce: 
„Rekonštrukcia centrálnej zóny 
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Malokarpatské námestie, 1. etapa“ vo 
variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania bude preverená 
v rámci revízie 4  „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“. 

6. Čo sa týka ostatných dvoch častí námestia, ja, podobne ako 
väčšina ostatných, by som vegetačné plochy nezmenšoval, skôr 
naopak. Chýbajú tam prvky, kde by sa vedeli zabaviť deti. Ja by 
som tam ani detské ihrisko nebudoval, skôr zákutia a prvky, kde 
by sa deti vedeli bezpečne zabaviť. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v a architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch. 
Herné prvky pre deti budú doplnené v rámci 
mobiliáru a budú umiestnené  v dolnej 
a strednej časti námestia tak, aby nenarúšali 
primárnu funkciu námestia. Pri návrhu 
herných prvkov bude využité i terénne 
prevýšenie jednotlivých úrovní námestia, 
najmä strednej časti, čo bude zohľadnené pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 

 

7. V neposlednom rade by som chcel upozorniť na to, že čoraz 
častejšie a čoraz viac verejného priestoru zaberajú sociálne 
neprispôsobiví občania, ktorí svojím obťažujúcim správaním 
neumožnia napríklad rodinám s malými deťmi tento priestor 
využívať. Nedalo by sa to riešiť VZN o zákaze konzumácie alkoholu 
na verejnosti? 

Berie sa na 
vedomie.  

Mestská časť uvedenú situáciu rieši všetkými 
možnými dostupnými prostriedkami. 
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8. Neprináleží mi sem písať ako by som daný priestor riešil ja, to je 

úlohou architektov. Ale občania ako ja im môžeme dať podnety a 
predstavy, ako by sme chceli tento priestor užívať. 
Mojím želaním by bolo, aby toto miesto slúžilo všetkým a každý 
deň v roku, aby sa tu radi stretli ľudia s deťmi aj bez detí a vedeli 
tu príjemne spoločne stráviť čas. Aby som si mal kde v lete sadnúť 
do tieňa so synmi, keď pôjdeme na zmrzlinu. Keď idem do 
obchodu a stretnem kamaráta, aby mali deti príležitosť sa tých pár 
minút niekde príjemne zabaviť. Aby to bolo miesto, kde si môžem 
len tak sadnúť a cítiť sa príjemne a tešiť sa z toho, že mojim 
domovom je Lamač. 

Akceptuje sa. Navrhnuté funkčné členenie námestia je 
navrhnuté pre rôzne cieľové skupiny 
s možnosťou multifunkčného využitia 
celoročne.  
Herné prvky pre deti budú doplnené v rámci 
mobiliáru a budú umiestnené  v dolnej 
a strednej časti námestia tak, aby nenarúšali 
primárnu funkciu námestia. Pri návrhu 
herných prvkov bude využité i terénne 
prevýšenie jednotlivých úrovní námestia, 
najmä strednej časti, čo bude zohľadnené pri 
spracovaní následných projektových 
dokumentácii. 

 

21. E.CH. s manželom E-mail zo dňa 31.08.2018 (p.č. 6560/2018 zo dňa 03.09.2018)  
1. Chýba prepojenie a projekt komunikácie Malokarpatského 

námestia a Vrančovičovej ulice - Vrančovičova ulica ako 
historické jadro obce Lamač má svoj veľký potenciál najmä po 
vyriešení strednej zdevastovanej plochy, ktorá môže byť využitá 
tiež na lavičky, zeleň, vodné plochy podobne a stav, v akom sa 
nachádza vyžaduje možno akútnejšie riešenie ako Malokarpatské 
námestie. 

Akceptuje sa. Prepojenie Malokarpatského námestia 
s Vrančovičovou ulicou  a revitalizácia tohto 
územia bude predmetom riešenia ďalších 
štúdií. Pre Vrančovičovu ulicu nie je 
spracovaný podrobný územný plán zóny, 
ktorý by ustanovoval zásady a regulatívy 
podrobnejšieho priestorového usporiadania 
a funkčného využívania pozemkov, stavieb 
a verejného dopravného a technického 
vybavenia územia (ako to bolo v prípade 
Malokarpatského námestia), preto najlepšou 
formou ako získať kvalitný návrh riešenia 
územia bude vyhlásenie súťaže návrhov. 
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2. Malokarpatské námestie by nemalo prísť ani o jeden strom, skôr 

zeleň rozšíriť a malo by slúžiť  skôr ako oddychová zóna pre 
obyvateľov, aj na rôzne aktivity, ale na kolotoče je potrebné nájsť 
iné riešenie. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru nedôjde 
k výrubu žiadneho stromu, príde k miernemu 
navýšeniu spevnených plôch z dôvodu 
zakomponovania fontány s vodnou plochou. 
Realizačný projekt HZP bude riešiť väčší 
podiel zelene oproti navrhovanému stavu 
v a architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ podľa platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k navýšeniu 
vegetačných plôch. 
Základnou myšlienkou revitalizácie námestia 
bolo zachovanie identity a funkcie námestia 
a zároveň vytvorenie aktívneho priestoru na 
každodenné príjemné stretávanie všetkých 
obyvateľov,  bez ohľadu veku a to 
dosiahnutím multifunkčnosti priestorov. 

 

22. P.H. E-mail zo dňa 30.08.2018 (p.č.6571/2018 zo dňa 31.08.2018)  
1. Po očakávanom dni kde sa mala prezentovať 2 etapa výstavby 

16.08.2018 som bol prítomný chaotickej diskusie o pripravovanej 
ďalšej etape výstavby. Som presvedčený že už v takomto štádiu 
rozpracovanosti projektu kedy chcete začať s realizáciou bude 
veľmi ťažké zapracovať nejaké zásadné pripomienky k návrhu 2 
etapy. 
Vystúpilo tam viacero rečníkov ale asi len dvaja stáli za vypočutie 
a to ten mladý architekt pracujúci t.č.v Nemecku a jedna mladá 
projektantka z prvého radu sediacich. Tie ostatné diskusné 
príspevky škoda komentovať a Vašich vedúcich pracovníkov kde 
som sa dozvedel že prípadná stromová zeleň ktorá padne  kvôli 
výstavbe napr. pódia môže byť nahradená napr.zelenou strechou 
na niektorej stávajúcej budove na námestí už vôbec nie. Už 

Berie sa na 
vedomie. 

Mestská časť Lamač postupuje pri 
zabezpečovaní rekonštrukcie 
Malokarpatského námestia v zmysle platných 
strategických dokumentov právnych 
predpisov a plánu verejných obstarávaní 
investičných akcií, ktorý je plánovaný v rámci 
predpokladaného plnenia príjmovej zložky  
rozpočtu mestskej časti Bratislava- Lamač.  
Hlavným strategickým dokumentov je 
„Územný plán zóny Bratislava, Lamač – 
Malokarpatské námestie“ august 2014, ktorý 
ustanovuje zásady a regulatívy 
podrobnejšieho priestorového usporiadania 
a funkčného využívania pozemkov, stavieb 
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dávno som taký nezmysel nepočul z úst odborne vzdelaného 
architekta.(architektky). 
Zámerne nechcem žiadne podrobnsti uvádzať ale s ohľadom na 
vysoký rozpočet ktorý možno nie je ani reálny pretože ani 
kontrolný rozpočet zatiaľ nebol spracovaný sa ponúka jediné 
možné riešenie a to, nezačať už do zimy s touto stavbou. 
Uvedené časové obdobie na predpokladanú dobu výstavby t.j.4-
mesiace je nereálny pretože táto etapa je niekoľkonásobne 
komplikovanejšia než bola prvá etapa. 
Projekt na realizáciu 2-etapy sa musí dôkladne pripraviť a 
pochybujem že nejaká banka Vám poskytne pôžičku ak nebudete 
vedieť predložiť odborný podklad akým je rozpočet stavby. 
 

a verejného dopravného a technického 
vybavenia územia. Z tohto strategického 
dokumentu vychádzala aj „Architektonická 
štúdia rekonštrukcie Malokarpatského 
námestia – Lamač“, ktorá bola spracovávaná 
a prerokúvaná na odborných komisiách 
a prešla úpravami a revíziami na základe 
pripomienok odbornej verejnosti. V komisii 
výstavby, územného rozvoja a regionálnej 
politiky boli navrhované zámery 
rekonštrukcie námestia prerokované 
v rokoch 2016 – 2018 až 16 krát. Doba 
plnenia zmluvy na zákazku „Rekonštrukcia 
centrálnej zóny – Malokarpatské námestie, 
hlavný zhromažďovací priestor a fontána 
s vodnou plochou“ je 5 mesiacov.  

2. Na záver ešte z iného súdka, pravdepodobne budeme mať 
honosné námestie kde sa viacerí tak 3-4 krát do roka stretneme, 
ale cesty ktoré vedú k našim rodinným domom napr.Stanekova 
ul.Havelkova ul.a ďalšie sú v dezolátnom stave 40 rokov bez 
akejkoľvek údržby a tie užívame denne. 
Ďalej nezabúdajte že inžinierske siete v sídlisku a inde už majú 
viac ako 40 rokov a sú realizované z materiálov ktoré boli v čase 
výstavby k dispozícii. Toto všetko si bude žiadať okamžité 
riešenia a veľa, veľa peňazí. 
Ak nás zadlžíte na obdobie cca 12 rokov pre splácanie pôžičky na 
výstavbu honosného námestia, z čoho sa budú takéto problémy 
riešiť ?  
 
 
 
 
 
 
 
 

Berie sa na 
vedomie. 

Uvedené podnety budú odstúpene na 
riešenie príslušných útvarov MÚ MČ. 
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23. D.V. Situačný nákres doručený 03.09.2018 (p.č.6511/2018 zo dňa 03.09.2018)  
1. Situačný nákres.

  
 
 
 

Berie sa na 
vedomie. 

  
 
 
Obr.38 
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24. E.H. List zo dňa 16.08.2018 (p.č. 6234/2018 zo dňa 17.08.2018)  
1. Neviem či je dobré, aby sme na zhromažďovacom priestore mali 

pódium, ktoré sa využije 3-5x do roka. V prípade potreby sa 
predsa môže použiť mobilné pódium, tak ako je to napr. na 
hlavnom námestí v Bratislava. 

Berie sa na 
vedomie. 

Uvedený názor bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia. Stále exteriérové 
pódium ponúka priestor na formálne i 
neformálne stretávanie, na workshop i mimo 
organizovaných kultúrno-spoločenských 
akcií. 

 

2. Zachovať a ešte rozšíriť zeleň. Veď plocha pred kinom priam sála 
teplo, keď sa tam oprie slnko a to je tam naozaj celý deň. 

Akceptuje sa. V rámci rekonštrukcie 1. etapy bola trvalá 
zeleň umiestnená v priestore schodiska. 
Ekonomická a technická realizovateľnosť 
umiestnenia stromoradia v priestore  
dokončenej verejnej práce: „Rekonštrukcia 
centrálnej zóny Malokarpatské námestie, 1. 
etapa“ vo variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania bude preverená 
v rámci revízie 4  „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“.  

 

3. Viete ako by skončilo stabilné pódium? Bezdomovci by priestor 
hneď využili a zabývali by sa tam. 

Berie sa na 
vedomie. 

Uvedený názor bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia. 

 

25. D.V. List zo dňa 16.08.2018 (p.č. 6233/2018 zo dňa 17.08.2018)  
1. Návrh je príliš vydláždený, málo je zelených plôch. 

 
Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ v zmysle platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k rozšíreniu 
vegetačných plôch. 

 

2. Pani architektka asi nepozná krivítko. Chýba tomu dynamika 
a návrh dopadne ako plocha pred kinom ktorej sa ľudia vyhýbajú. 

Berie sa na 
vedomie. 
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Fontánka len „žere“ vodu ale ju nezadržiava a neochladzuje, ako 
to môžu riešiť stromy a tráva. Nemám chuť počúvať ako sa táto 
dáma chváli – svoj návrh. 

26. D.M. 
 

List zo dňa 16.08.2018 (p.č. 6231/2018 zo dňa 17.08.2018)  
1. Na zhromažďovacom priestore je zbytočné pódium. Berie sa na 

vedomie. 
Uvedený názor bude zohľadnený pri 
spracovaní projektovej dokumentácie 
strednej časti námestia. 

 

2. Prosím, aby boli zachované všetky stromy a zeleň, aj trávnatá 
plocha. 

Akceptuje sa 
čiastočne. 

V rámci rekonštrukcie hlavného 
zhromažďovacieho priestoru príde 
k miernemu navýšeniu spevnených plôch 
z dôvodu zakomponovania fontány s vodnou 
plochou. Realizačný projekt HZP bude riešiť 
väčší podiel zelene oproti navrhovanému 
stavu v architektonickej štúdii – revízia č.1. 
Po zrealizovaní všetkých plánovaných 
rekonštrukcii v zóne „N1 – Zóny námestia – 
hlavný priestor“ v zmysle platného ÚPNZ 
Malokarpatské námestie dôjde k rozšíreniu 
vegetačných plôch. Súčasťou rekonštrukcie 
námestia bude aj komplexné riešenie 
vegetačných plôch v súčinnosti 
s autorizovaným krajinným architektom. 

 

3. Obmedziť betónové plochy ale rozšíriť plochy zelene. Akceptuje sa 
čiastočne. 

4. Pridať stromy a kvety. Akceptuje sa. 

5. Zútulnite už hotové vykachličkovanú plochu a doplňte o lavičky 
a stromy. 

Akceptuje sa. Horná časť námestia bude doplnená 
mobiliárom (tieniace prvky s popínavými 
rastlinami, mobilná zeleň, hodiny, lavičky, 
smetné koše a pod.). Ekonomická a technická 
realizovateľnosť umiestnenia stromoradia v 
priestore  dokončenej verejnej práce: 
„Rekonštrukcia centrálnej zóny 
Malokarpatské námestie, 1. etapa“ vo 
variantnom riešení jeho mobilného 
a stabilného usporiadania bude preverená 
v rámci revízie 4  „Architektonickej štúdie 
rekonštrukcia Malokarpatského námestia“.  

 

 


